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Úvodní slovo starosty
Vážení spoluobčané!
Jsem rád, že se s  Vámi mohu podělit o  několik 

novinek, které nás čekají v  letošním roce.V roce 
2025 slaví naše základní škola 200 let od svého 
založení a  mateřská škola 40 roků. Myslím, že 
můžeme být pyšní na to, v jakém stavu obě naše za-
řízení jsou. V únoru jsme měli 3 dny v obou zaříze-
ních kontrolu z České školní inspekce s pozitivním 
závěrem. Nedozvěděli jsme se ale nic, co nevíme. 
Dlouhodobé investice do  nemovitého a  movitého 
majetku musí být někde znát. Máme tedy krásné 
zařízení, ve kterém je kladen důraz na osobní péči 
o každé dítě či žáka. To je naše základní a mateřská 
škola. Určitě nemůžeme a ani nechceme konkurovat 
školám se speciálním vzdělávacím zařízením na ja-
zyky či jiné obory. Ale pravda je, že mateřská škola 
jen těžko hledá na okrese či kraji konkurenci v kva-
litě poskytované péče o naše nejmenší. A u základní 
školy je to především osobní péče o každého žáka. 
S vedením školy připravujeme den otevřených dve-
ří, abyste se mohli všichni přesvědčit a vidět, kam 
odchází část peněz z vašich daní.

Kulaté významné výročí slaví také Sbor dobro-
volných hasičů a to 140 let od svého založení. 
S programem oslav budete ještě seznámeni. Jedna 
část bude součástí návštěvy naší spřátelené 
obce Slovany, a  to 4.7. - 6.7.2025. A  třetí vý-
znamné jubileum je 50 let od  založení Sboru pro 
občanské záležitosti. My jsme ale začali slavit hned 
na začátku roku plesovou sezónou. V  lednu byl již 
tradiční Reprezentační ples obce Dražice s vel-
kou účastí a noblesou průběhu. Perfektně připrave-
ný a moje poděkování patří paní Petře Běhounové 
a všem členkám Sdružení rodičů ZŠ Dražice, kteří 
se na přípravě a průběhu plesu podíleli. V únoru na-
vázal také tradiční a vyhledávaný Sportovní ples. 
Po roční přestávce se k nám do obce na konci úno-
ra vrátily Maškary a masopust. Vyvedená akce. 
Velké poděkování patří všem z  organizace NOM 
pod vedením paní Jitky Jechové. První březnový 
víkend jsme mohli ochutnat široké spektrum kva-
litních alkoholických nápojů na již 12tém ročníku 
Dražického koštu pálenek. Nádherná společen-
ská akce. Veliký díky patří nezmarovi v  pořádání 
Františku Kotšmídovi. 

Velmi milé a příjemné bylo pro mne setkání s nej-
staršími dražickými seniory 85+ , které se konalo 
ve společenské místnosti našeho domu pro seniory. 
Pro mne inspirativní schůzka. Mimo zajímavých ži-
votních příběhů jsem si potvrdil, že jsme s vybudo-
váním domu pro seniory udělali správně. Filozofie 
na začátku byla vybudovat místo, kde budou senioři 
bydlet a  také se s ostatními seniory z obce potká-

vat a to se naplňuje. Velké díky za péči a organizaci 
patří paní Andree Skalákové a kolegyním ze SPOZ. 

Mimo kultury v letošním roce, o které ještě usly-
šíte, pracujeme i  na  investičně stavebním rozvoji 
obce. Pracujeme na  rozšíření vodovodní sítě. 
Realizačně pro nás firma Čevak a.s. dělá propojení 
hlavního řádu od parku ve středu obce až k by-
tovému domu Lesanka. Zároveň budou napojeny 
všechny nemovitosti, které v této trase ještě nemají 
přípojku vody. Na tuto akci čerpáme dotaci z Jiho-
českého kraje a  měla by být dokončena v  květnu. 
Protože část přípojek je vrtaná pod hlavní silnicí, 
vkládáme si do trasy také silnoproudé a slaboprou-
dé kabely. Ve  fázi projektu a  přípravy stavebního 
povolení máme vodovodní řád v  severní části 
obce, kde chceme s realizací i opravit komunikace 
a udělat vjezdy. 

Drobné opravy komunikací provedeme na  ně-
kolika místech po zimě jako každý rok. Letos jsme 
vysoutěžili firmu na  opravu chodníků a vjezdů 
v první východní ulici obce. Po konzultaci detai-
lů s majiteli bychom ji chtěli realizovat v 1. polovině 
roku. Opravy vjezdů a  chodníky plánujeme 
také v celých Račanech. Nechali jsme zpracovat 
návrh řešení a cenu. Detaily jednotlivých vjezdů bu-
deme ještě konzultovat s majiteli. Zde díky velikosti 
pravděpodobně akci rozdělíme do  etap. Ale první 
etapu od hlavní silnice bychom chtěli realizovat le-
tos na podzim a pokračovat příští rok. 

Dlouholeté problémy se signálem pro mobilní 
sítě se nám, doufáme, podařilo vyřešit pronájmem 
pozemku za sportovní halou firmě, která zde posta-
vila věž, na které jsou umístěny zesilovače signálu. 
Za pomoc s realizací projektu bych chtěl poděkovat 
panu Kapicovi. Máme dokončený projekt pří-
stavby prodejny potravin. Tu bychom chtěli 
začít stavět v létě. Ovšem nevíme, jak vůbec zafun-
guje stavební úřad a stavební povolení. 

Na zastupitelstvu jsme schválili studii pro dům 
služeb. Rekonstrukcí a  nástavbou bývalého ob-
jektu České pošty by měly vzniknout prostory pro 
lékaře a  zázemí. Nyní připravíme výběrové řízení 
na  projektanta kompletní projektové dokumenta-
ce. Naše žádost o dotaci projektu na revitalizaci 
4 rybníčků u  střelnice s  odpočinkovou zónou 
čeká na vyhodnocení. Podali jsme v březnu žádost 
o  dotaci na  půdní vestavbu, novou střechu 
a  zateplení objektu bytového domu čp 55 
(bývalý obecní úřad). Musím říci slovo „neúnav-
ně“ spolupracujeme na přípravě obchvatu Tábor 
Dražice Drhovice se všemi orgány státní správy 
a především ŘSD. Podobně se snaží pracovat na za-
blokování současné trasy schválené od  roku 2002 

část zastupitelstva obce Meziříčí a dva spolky proti 
obchvatu. Na jednání v obci Meziříčí, kam dorazil 
generální ředitel ŘSD z Prahy pan Mátl se jej sna-
žili přesvědčit, že současná připravovaná trasa je 
přežitek (jak říká předseda jednoho ze spolků s obli-
bou) a že ta správná trasa vede jihem kolem Dražic 
v prostoru mezi vojenskou střelnicí a poslední řadou 
rodinných domů na jihu naší obce. Spolu s vedením 
ŘSD v  Českých Budějovicích, starostou Drhovice 
a  velitelem 42. armádního praporu z  Tábora pra-
cujeme na tom, abychom nesešli z naší cesty a v le-
tošním roce proběhla velká EIA s tím, že příští rok 
se bude projektovat již projekt pro sloučené územní 
a stavební řízení. 

V sálu našeho kulturního domu proběhla s velkou 
účastí informativní schůzka s tématem komplexní 
pozemkové úpravy. Ty řídí a  řeší stát prostřed-
nictvím Státního pozemkového úřadu a již proběh-
ly nebo probíhají ve většině sousedních obcí včetně 
Náchoda. Pro naši obec by měly jistě velký význam 
v tom, že bychom nemuseli z našeho rozpočtu platit 
významné částky na opravu či vybudování komuni-
kací v  extravilánu obce. Pomohly by vymezení po-
zemků pro parcely nové výstavby rodinných domů 
či vyřešily majetkově pozemky pod komunikacemi 
ve  vlastnictví obce a  státu. Vše je na  rozhodnutí 
většiny majitelů pozemků. Dle reakcí a komunikace 
s občany a majiteli si myslím, že i v naší obci dozra-
je čas k  zahájení těchto úprav. Ale jak jsem uvedl 
na začátku, není to záležitost řízená či řešená obcí 
Dražice. 

Jeden z  hlavních cílů našeho volebního progra-
mu je zjednodušení práce obecního úřadu, jeho za-
městnanců a výsledně úspora času občanů a peněz 
z obecního rozpočtu. Od ledna jsme spustili proces 
digitalizace služeb. Všichni poplatníci obdrželi 
platební předpis pro platby za obecní poplatky. Ty 
nyní můžete, a ve velké míře také využíváte, platit 
buď přes QR kód v mobilním telefonu nebo nadá-
le bankovním převodem. Nově jsme také přidali 
proklik (červená lišta vpravo) na našich webových 
stránkách, kde jednoduchým způsobem jako v  e-
-shopu naklikáte jaké poplatky, případně za  koho 
z rodiny chcete zaplatit. Vše se vám objeví v inter-
netovém košíku a  následně jako v  e-shopu Vámi 
zvoleným způsobem zaplatíte. Samozřejmě, kdo 
chce jít zaplatit osobně na úřad, má možnost. Ta tu 
zůstane. Ale jak vše sleduji, bude to čím dál méně. 
A jak jsem uvedl. Uspoří to Vám čas a i Vám společ-
né peníze, které můžeme vynaložit na opravu třeba 
chodníku. Přeji Vám všem, ať prožijete pro Vás pří-
jemný rok.

Mgr. Lubomír Smažík, starosta obce Dražice  
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Hlavní aktuality z dražického zastupitelstva
23. jednání, konané 28. 11. 24
 Vyhlášen záměr pronájmu – nebytový 

prostor v objektu č.p. 4 (skladovací prostor) 
a garáž v přiléhajícím objektu bez č.p./č.e. 

 Byla schválena nájemní smlouva o  proná-
jmu části pozemku parc. č. 1068/5 v  k. ú. 
Dražice u Tábora za účelem umístění plecho-
vé garáže (výměra pozemku 40 m2).  Cena 
pronájmu bude stanovena na 300 Kč/m2/rok 
vč. DPH. 

 Pozemky v prostoru střelnice – proběhla 
finální revize pozemků pro směnu mezi Ar-
mádou ČR a obcí, zastupitelstvo obce schvá-
lilo příslušný záměr

 Obec udělila Ceny obce panu J.CH. za dlou-
holetou práci pro Sbor dobrovolných hasičů 
a to nejen na obecní úrovni. 

 Počet zaměstnanců obce – starosta obce 
předložil počet zaměstnanců obce k  odsou-
hlasení. Na pracovní poměr se jedná o 5 za-
městnanců (2 místa úředníků, 2 dělníci, 1 
sběrný dvůr a  úprava zeleně), na  dohodu 4 
pracovníci (agenda odpadového hospodář-
ství, správce KODUSU, kronikářka a knihov-
nice). Zastupitelstvo obce 7 hlasy počet za-
městnanců/pracovníků na dohodu schválilo, 
jeden hlas byl proti. 

 Odpadové hospodářství – svozová spo-
lečnost RUMPOLD s.r.o. předložila návrh 
dodatků smluv na zajištění svozu komunál-
ního a  separovaného odpadu. Předmětem 
dodatků je úprava ceny za svoz odpadu. Nové 
ceny vychází z nárůstu ceny za služby ve výši 
3% a z nárůstu poplatku za uložení odpadu 
na  skládku na  1500 Kč. Současně byl obci 
zaslán postup pro uplatnění slevy za  svoz 
směsného komunálního odpadu. Obec kaž-
doročně tuto slevu uplatňuje. 

 Inflační doložka – zastupitelstvo projedna-
lo uplatnění inflační doložky pro rok 2025. 
Po  seznámení s  aktuální úrovní inflace, vý-
hledem na  rok 2025 a  diskuzi odsouhlasilo 
zastupitelstvo uplatnění inflační doložky pro 
bytové i nebytové prostory pro rok 2025.

 Obecně závazná vyhláška (sběr odpadu) 
– zastupitelstvo obce schválilo navrhované 
znění obecně závazné vyhlášky, do  které se 
doplňuje složka „textil“ a  tabulkou se uvádí 
přehled sběrných míst. 

 Obecně závazná vyhláška (požární řád) 
– v  souladu s  platnou legislativou dochází 
k  úpravě v  požárním řádu obce. Zastupi-
telstvo 8 hlasy odsouhlasilo vydání OZV, 
kterou se vydává požární řád s  účinností 
od 1.1.2025.

 Plán práce zastupitelstva v roce 2025 byl 
schválen 8 hlasy

 Odměna za výkon funkce – starosta obce 
předložil návrh na  stanovení výše odměny 

za  výkon funkce v  zastupitelstvu dle aktu-
álně platného právního předpisu. Nově je 
maximální výše odměn pro zastupitele vy-
počítána ze základny, která se vypočítává 
z průměrné nominální hrubé mzdy.  Není již 
stanovována nařízením vlády. Starosta obce 
předložil částky za výkon jednotlivých funkcí 
za měsíc pro rok 2025:

 starosta 42 427 Kč, místostarosta 38 157 Kč, 
předseda výboru/komise 4  225 Kč, člen vý-
boru/komise 3 506 Kč

 O  stanovení nové výše odměn s  účinností 
od  1.1.2025 nechal starosta obce hlasovat. 
Pro hlasovalo 5 zastupitelů, proti 2 a  1 se 
zdržel.

 Územní plán – zastupitelstvu obce Dražice 
byl představen výstup z veřejného projedná-
ní změny ÚP obce Dražice a následných do-
hadovacích jednání. Na  základě stanovisek 
dotčených orgánů jsou k  mnoha lokalitám 
vydány nesouhlasy. Vzhledem k  většinové-
mu zájmu zastupitelstva obce ponechat veš-
keré navrhované změny v procesu změny č. 1 
ÚP a příslušné odpovědnosti za tento proces 
byl 7 hlasy jako určený zastupitel ve věci po-
řízení změny č. 1 územního plánu odsouhla-
sen starosta obce Mgr. Lubomír Smažík. 

 Obecní knihovna – místostarostka obce 
informovala o  schůzce s  novou knihovnicí, 
byl zmíněn návrh na rekonstrukci stávajících 
prostor či vyčlenění nových prostor knihov-
ny, aby odpovídal více charakteru knihovny

 Rozhýbejme Dražice – Ing.  Stuchlík sdě-
lil, že akce „Rozhýbejme Dražice“ se setkala 
s kladným ohlasem. Cvičení pokračuje pravi-
delnými lekcemi jógy každý čtvrtek od 17:30 
v  ZŠ a  lekcemi kruhového tréninku každou 
neděli od 8 hod v tělocvičně.

 Setkání seniorů – akce proběhla bez pro-
blémů, obec pro příští ročním počítá s pozvá-
ním nové kapely, zúčastnilo se 110 občanů 
Dražic

 Vystoupení občana – pan L.V. apeloval 
na péči o obecní lesy a správu o veřejnou ze-
leň

 Zápach z  areálu – s  majiteli objektů bude 
opakovaně řešeno

24. jednání, konané 18. 12. 24
 Záměr pronájmu – Zastupitelstvo obce 

Dražice schválilo vyhlášení adresného zámě-
ru pronájmu prostor v objektu č.p. 165 pro 
společnost Pošta Trojpartner s.r.o. za účelem 
provozování poštovních služeb.

 Prominutí nájemného – obec Dražice 
obdržela žádost o  prominutí nájemného 
v „Hospůdce na hřišti – prostory klubovny“ 
za  zimní měsíce (leden, únor, březen roku 
2025) z důvodu velmi malého vytížení a mi-

nimálnímu využívání tohoto prostoru v zim-
ním období. Vzhledem k tomu, že se v pro-
storu bývalé klubovny nekonají v  zimních 
měsících žádné akce a  prostor není maxi-
málně využíván, odsouhlasilo zastupitelstvo 
na výše uvedené měsíce prominutí nájemné-
ho.

 Spotřeba energií v  klubovně – starosta 
obce informoval o zvýšené spotřebě elektric-
ké energie v prostoru bývalé klubovny NOM. 
Částka bude v plné výši přefakturována ná-
jemci prostoru, jelikož po celé zúčtovací ob-
dobí prostor využíval pro svoji činnost (pro-
voz hospody).

 Smlouva FVE – zastupitelstvo obce pro-
jednalo a  následně odsouhlasilo uzavření 
smlouvy o  poskytnutí podpory ze SFŽP 
na instalaci FVE na budově MŠ, KD a sběrné-
ho dvora. Výše podpory je 1 361 469,41 Kč. 

 Vyřazení pohledávky – zastupitelstvo obce 
odsouhlasilo vyřazení pohledávky – úhrada 
nájemného za byt v Komunitním domě pro 
seniory po zemřelém nájemníkovi bez dědi-
ců.

 Program obnovy venkova – zastupitelstvo 
obce odsouhlasilo podání žádosti do Progra-
mu obnovy venkova (JčK) na  akci „Oprava 
hřbitovní zdi Dražice – 1. etapa

 Žádost o  dotaci – místostarostka infor-
movala o  možnosti podání žádosti o  dotaci 
na záměr „Modernizace hřiště z UMT parc. č. 
165/2 v k. ú Dražice u Tábora“ do vyhlášené 
výzvy z  programu jihočeského kraje „Spor-
tovní infrastruktura“. O dotaci by žádala pří-
mo TJ Dražice, která má hřiště v dlouhodo-
bém užívání a je způsobilým žadatelem. Obec 
poskytne TJ finanční prostředky na potřeb-
nou spoluúčast. Předpokládaná hodnota 
projektu je 1,2 mil. Kč. Výše dotace, o kterou 
bude požádáno je 970 tis. Kč. Zastupitelstvo 
se záměrem souhlasilo. 

 Slovany 2025 – starosta obce informoval 
o  pozvání partnerské obce Slovany na  ná-
vštěvu v tradičním červencovém termínu 4.- 
6.7.2025

 Informace o  společném řízení RD v  lo-
kalitě směr Balkova Lhota – starosta in-
formoval, že za  obec byl společně s  Čevak 
a.s. vydán opakovaný nesouhlas s možností 
napojení do  veřejné kanalizace, stavební 
byl současně vyzván k  součinnosti, smlou-
va o  smlouvě budoucí o  věcném břemeni 
na elektrickou přípojku nebyla v souvislosti 
s  výše uvedeným nesouhlasem předložena 
zastupitelstvu k  projednání a  nebude o  ní 
prozatím rozhodnováno

 Kontrolní výbor – Mgr.  Dana Růžičková 
informovala o provedené kontrole hospoda-
ření příspěvkové organizace obce – Základní 
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a Mateřské školy Dražice, okr. Tábor, kontro-
la proběhla bez zjištěných závad. Zastupitel-
stvo vzalo informaci na vědomí. 

 Finanční výbor – pan Stanislav Flígr infor-
moval o proběhlé kontrole finančního výbo-
ru, kontrola proběhla bez zjištění zásadních 
závad, finanční výbor však upozornil na ne-
správné financování vybavení sportovní haly 
z rozpočtu obce, tyto náklady mají být hraze-
ny přímo z rozpočtu školy, obec v budoucnu 
již tyto náklady (běžné výdaje) hradit nebu-
de. Zastupitelstvo vzalo informaci na  vědo-
mí.

 Ředitel ZŠ a MŠ – ředitel školy informoval 
o chodu školy, zmínil zvýšené náklady na el. 
energii v souvislosti s novým zařízením v ku-
chyni školy (vzduchotechnika), v  lednu pro-
běhne vyúčtování elektřiny a  budou zřejmé 
skutečné náklady, zastupitelstvu obce bude 
předloženo podrobné vyúčtování provozních 
nákladů školy, na závěr roku ve škole proběh-
lo vánoční rozloučení v MŠ, ve škole vánoč-
ní dílna a děti a žáci vystoupili na obecních 
akcích, ředitel školy poděkoval za spolupráci, 
na závěr zmínil, že náklady na nepedagogic-
ké pracovníky školy činní cca 2 mil. Kč ročně  

25. jednání, konané 23. 1. 25
 Dotace, dary - zastupitelstvo obce 8 hlasy 

odsouhlasilo poskytnutí dotací, finančních 
darů a  neinvestičních příspěvků následují-
cím organizacím:

 ZŠ a MŠ Dražice    
1 200 000,- Kč 

 neinvestiční příspěvek na provoz
 TJ Dražice    

250 000,- Kč neinvestiční dotace
 Ochrana fauny Votice   

4 000,- Kč finanční dar
 MS Raště Dražice
 12 000,- Kč finanční dar
 ZŠ a MŠ Kaňka    

4 000,- Kč finanční dar
 Sdružení rodičů ZŠ Dražice
 12 000,- Kč finanční dar
 Dražičtí komedianti
 12 000,- Kč finanční dar
 NOM Dražice    

12 000,- Kč finanční dar
 Charita Tábor    

5 000,- Kč finanční dar
 SK Repo Dražice   
 12 000,- Kč finanční dar
 Leteckomodelářsklý klub Dražice 
 12 000,- Kč finanční dar
 Jawa klub Dražice, M. Kašpar
 12 000,- Kč finanční dar
 Zdravotní klaun    

5 000,- Kč finanční dar
 Společnost pro ranou péči  
 4 000,- Kč finanční dar
 Domácí hospic Jordán   

7 000,- Kč finanční dar
 Diakonie ČCE-středisko Rolnička
 4 000,- Kč finanční dar
 SDH Dražice
 12 000,- Kč finanční dar
 MAS krajina srdce
 4 000,- Kč finanční dar
 Současně odsouhlasilo znění darovacích 

smluv a  smlouvy o  poskytnutí neinvestiční 
dotace a pověřilo starostu obce jejich podpi-
sem.

 Výpověď pronájmu – obec Dražice obdr-
žela výpověď z pronájmu prostor bývalé klu-
bovny NOM. Výpověď bude řešena v souladu 
s nájemní smlouvou. Obec nebude nyní vy-
hlašovat nový záměr pronájmu. 

 Cena obce Dražice – zastupitelstvo schvá-
lilo udělení Ceny obce panu V. Ž. za dlouho-
letou práci pro obec v oblasti společenského 
života a historie. 

 Dražická ples – místostarostka obce infor-
movala o  připravovaném Dražickém plese 
a  všechny přítomné na  tuto společenskou 
akci pozvala 

 Mikroregion Táborsko – zastupitelstvo 
obce bylo informováno z předložené zprávy 
kontrolní komise Svazku obci mikroregionu 
Táborsko o hospodaření svazku. Žádný z pří-
tomných nevznesl proti hospodaření žádnou 
námitku.

 Mikroregion Táborsko změna sídla – 
místostarostka dále sdělila, že mikroregion 
změnil své sídlo, které je nově na  adrese 
Radimovice u Želče č. p. 5. Změna sídla vy-
volává změnu stanov spolku, kterou musí 
schválit zastupitelstvo. Žádný z přítomných 
nevznesl proti hospodaření ani proti změně 
stanov námitek. Nové znění stanov svazku 
bylo 8 hlasy schváleno. 

 Dotace ÚP – obec Dražice obdržela rozhod-
nutí o  poskytnutí dotace na  standardizaci 
územního plánu. Dotace ve výši 117 tis. Kč 
bude poskytnuta, pokud bude naplněn účel 
dotace ve stanoveném termínu. 

 Individuální žádost – Ing. František Kotš-
míd požádal o  stanovení individuální ceny 
pronájmu KD při pořádání Koštu Pálenek 
v roce 2025. Jelikož je akce pořádána za úče-
lem zachování kulturního života v  obci, za-
stupitelstvo obce Dražice odsouhlasilo indi-
viduální cenu pronájmu KD ve výši 100,- Kč 
včetně DPH.

 Energetika obce – starosta obce popsal ak-
tuální stav v instalovaných FVE na objektech 
obce, seznámil přítomné s  návrhem zřídit 
plnohodnotnou funkci energetika obce se 
všemi pravomocemi. Do  této funkce navrhl 
pana Stanislava Flígra. Zastupitelstvo obsa-
zení této pozice 7 hlasy schválilo, 1 se zdržel. 

 ZŠ Dražice – ředitel školy předložil hos-
podaření školy za  rok 2024, jelikož nebyly 
všechny položky jasně popsány a  nebylo 

v  soupisu uvedeno konkrétní hospodaření 
sportovní haly, bude vypracován podrobněj-
ší soupis a opakovaně předložen zastupitel-
stvu, Mgr. veselý dále zmínil, že chod školy 
i haly s novým správcem jsou bezproblémo-
vé, v současné chvíli je ve škole velká nemoc-
nost, žáci absolvovali lyžařský kurz na  Mo-
nínci, obec se školou bude dle aktuálního 
stavu řešit financování nepedagogických 
pracovníků   

 Kulturní komice – Bc.  Ivan Šimák sdělil, 
že ve spolupráci s NOM Dražice naplánovala 
kulturní komise akce na první polovinu roku 
2025, dne 22.2.2025 bude uspořádán maso-
pustní průvod, následně tradiční čarodejni-
ce, NOM má v plánech uspořádání diskotéky 
a v plánu je i vystoupení táborského divadla 
KAPOTA

 Ing. Novotný se dotázal, jak vypadá a co s se-
bou přináší ocenění „Cena obce“, starosta 
ukázal plaketu, kterou ocenění získávají, tato 
cena není nijak honorována finanční odmě-
nou, obdarovaný získává kromě ceny i certi-
fikát a upomínkovou knihu

 Stavební akce – obec připravuje projekt 
„domu služeb“, probíhají konzultace na  hy-
gieně a  krajském úřadu, projekt na  přístav-
bu prodejny je dokončen a  v  plánu je stav-
bu do  konce roku zrealizovat, k  obchvatu 
obce probíhá EIA – již obdrženy připomínky 
od ŽP, na podzim by mělo probíhat zpracová-
ní PD pro povolení záměru

 Sociální komise – paní Skaláková zmínila, 
že své jubileum oslaví v letošním roce celkem 
42 spoluobčanů

 Ing. Stuchlík se dotázal na stav nemovitosti 
č.p. 55 a zvýšení vlhkosti v objektu, starosta 
informoval, že bude objekt zateplen a sano-
ván

 Starosta obce popsal stav hrazení poplatků 
po  rozeslání vygenerovaných QR kódů, ob-
čané na  výzvu k  platbě ve  většině případů 
zareagovali, tudíž je na začátku roku vybráno 
velké procento poplatků, na webových strán-
kách bude funkční odkaz na poplatky, kde si 
bude moci každý své platby nastavit. 

26. jednání, konané 27. 2. 25
 Smlouva o  smlouvě budoucí o  zřízení 

věcného břemene – Zastupitelstvo obce 6 
hlasy odsouhlasilo znění a uzavření budoucí 
smlouvy na zřízení věcného břemene umís-
tění kabelového vedení NN v  pozemcích 
parc. č. 393/61, 355/2 v k. ú. Dražice u Tá-
bora a 532/17 v k. ú. Klokoty, které má být 
umístěna v  rámci stavby „Tábor Klokoty: 
kNN 10 RD Kuzevyč“ 

 Smlouva o zřízení služebnosti – Zastupi-
telstvo obce 6 hlasy schválilo znění a uzavře-
ní smlouvy o zřízení služebnosti inženýrské 
sítě, kterou obec Dražice zřizuje ve prospěch 
pozemků parc č. st. 127, č. st. 107, č. st. 109, 
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č. st. 102 a č. st. 129 jako pozemků panujících 
služebnost inženýrské sítě spočívající v prá-
vu vlastním nákladem a vhodným i bezpeč-
ným způsobem vést přes služebné pozemky 
vodovodní přípojku s  odkalovacím potru-
bím, provozovat ji a udržovat, to vše dle GP 
č. 883-671/2021 v rozsahu „A“  

 Záměr směny – Zastupitelstvo obce Draži-
ce 6 hlasy schválilo vyhlášení záměru smě-
ny části pozemků parc. č. 2202/1, 1567/1 
a 1293/2 v k. ú. Dražice u Tábora (nově vy-
mezené GP č. 877-150/2021 jako pozemky 
parc. č. 1293/20 o výměře 123 m2 a parc. č. 
st. 647 o  výměře 36 m2 vše v  k. ú. Dražice 
u Tábora) za část pozemku parc. č. 1292 v k. 
ú. Dražice u  Tábora (nově vymezené GP č. 
877-150/2021 jako pozemek parc. č. 1292/1 
o výměře 135 m2 v k. ú. Dražice u Tábora)

 Žádost o  dotaci - Jihočeský kraj vypsal 
dotační program – Investiční dotace pro 
jednotky sborů dobrovolných hasičů obcí 
Jihočeského kraje 2025. Jelikož obec Dra-
žice obdržela od  Ministerstva vnitra – ge-
nerálního ředitelství HZS ČR dotaci ve  výši 
600 tis. Kč na  pořízení požárního přívěsu 
pro hašení, může na  další spolufinancování 
požádat o  dotaci do  opatření č. 1 – se stát-
ní spoluúčastí, podpopatření 1.2 – pořízení 
nového DA nebo nového PH výše uvedené-
ho programu. Zastupitelstvo obce Dražice 6 
hlasy schválilo podání žádosti ve výši 300 tis. 
Kč.  Celkové předpokládané náklady projektu 
jsou 900 tis. Kč. 

 Žádosti MAS Krajina srdce – zástupci 
NOM Dražice představili záměr podat žá-
dosti o dotaci do výzvy Malý Leader, kterou 
vyhlásila MAS Krajina Srdce na  projekty 
„Malý šampion“ a  „Rej masek v  Dražicích“. 
Předmětem projektů je pořízení sportovní-
ho vybavení a  materiálu a  služeb při koná-
ní masopustu. Projekt je 100% financován 
z  dotace. Jelikož NOM Dražice může podat 
pouze jednu žádost, bude žádost na projekt 
„Rej masek v Dražicích“ podávat přímo obec. 
Zastupitelstvo obce s  podáním žádostí sou-
hlasilo. 

 JSDH – zastupitelstvo obce projednalo ná-
vrh nové zřizovací listiny Jednotky sboru 
dobrovolných hasičů jako své organizační 
jednotky dle zákona č. 128/2000 Sb. o obcích 
a dle zákona č. 250/2000 Sb. o rozpočtových 
pravidlech. Jedná se o  formální úpravu pů-
vodní listiny, ve  které byla chybně uvedena 
kategorie JPO. Jednotka je kategorie JPO V. 
Zastupitelé listinu 6 hlasy schválili. 

 Výběrové řízení „Stavební úpravy 
a  přístavba KD Dražice – projektová do-
kumentace“ – obec poptala 3 projektanty 
s poptávkou na vypracování PD pro stavební 
povolení, resp. povolení záměru na stavební 
úpravy a  přístavbu KD (prodejna potravin). 
Od  všech byly obdrženy nabídky. Jako eko-

nomicky nejvýhodnější nabídka byla vybrá-
na nabídka společnosti pana Dominika An-
drease, IČ: 01949209, Ústecká 2260, 390 01 
Tábor za cenu 142 500 Kč bez DPH. Uchazeč 
není plátce DPH. 

 Výběrové řízení „Požární světlíky KD“ – 
starosta informoval o nutnosti instalace po-
žárních světlíků do  kulturního domu, které 
si vyžádala změna stavby před dokončením. 
Na  základě obdržení 3 nabídek na  dodáv-
ku a  montáž těchto světlíků obdržela obec 
3 nabídky. Jako ekonomicky nejvýhodnější 
nabídka byla vybrána nabídka společnosti 
KOMERC VZDUCHOTECHNIKA s.r.o., IČ: 
03235700, Č. Holase 1392, 399 01 Milevsko 
za cenu 231 632 Kč bez DPH. Dodávka neob-
sahuje potřebné stavební úpravy. 

 Inventury 2024 – zastupitelstvu obce byla 
předložena inventarizační zpráva, která shr-
nula provedené inventury majetku a závazků 
obce Dražice za rok 2024. Veškeré inventury 
proběhly dle odsouhlaseného plánu a v závě-
ru nebyly zjištěny žádné inventarizační roz-
díly. Zastupitelé 6 hlasy odsouhlasili předlo-
ženou inventarizační zprávu za rok 2024.

 Žádost o individuální cenu za pronájem 
kulturního domu – TŠ START Tábor z.s. 
požádala o stanovení individuální ceny pro-
nájmu KD při pořádání soustředění taneč-
ních párů. Uvedený spolek využívá prostory 
KD pro tento neziskový účel od  roku 2004 
bez jakýkoli problémů a spolupracuje s obcí 
i na jiných kulturních akcí (ples). Zastupitel-
stvo obce Dražice odsouhlasilo individuální 
cenu pronájmu KD na  úrovni ceníku roku 
2021 s připočtením inflace.

 Komplexní pozemkové úpravy – starosta 
obce informoval o  proběhlé schůzce k  pro-
cesu komplexních pozemkových úprav v  k. 
ú. Dražice u  Tábora, která proběhla v  KD 
na  konci února. Vedoucí pobočky Tábor - 
Státního pozemkového úřadu popsal postup 
a  účel komplexních pozemkových úprav 
a  odpověděl na  dotazy účastníků. Vlastníci 
pozemků mají nyní možnost vyjádřit, zda se 
zahájením pozemkových úprav souhlasí. 

 Obecní knihovna – obec obdržela statistiku 
všech neprofesionálních knihoven v  tábor-
ském regionu s informacemi o fungování re-
gionálního fondu. V obci Dražice je 34 čtená-
řů, v roce 2024 bylo provedeno 231 výpůjček 
časopisů a 317 výpůjček knih. 

 Návštěva Slovany – obec Slovany potvrdila 
svou návštěvu v termínu 4. – 6. 7. 2025

 Personální záležitosti – starosta obce po-
psal aktuální průběh změn v některých agen-
dách úřadu (nový účetní program, placení 
poplatků…). Zastupitelstvu obce předložil 
organizační schéma obecního úřadu Dražice 
od  1.3.2025 a  pracovní náplně jednotlivých 
pozic. Zastupitelstvo obce 5 hlasy předložené 
dokumenty schválili, 1 hlas se zdržel. 

 Prostory bývalé klubovny NOM – do-
savadní nájemce bývalé klubovny a  ná-
jemce hospůdky „Na  hřišti“ projevil zájem 
o  opětovné pronajatí prostoru klubovny 
od 04/2025 za podmínek placení pouze ener-
gií bez hrazení nájemného, o  této variantě 
nebylo rozhodnuto. Budou vyhodnoceny 
možné varianty provozování tohoto prosto-
ru vč. možností krátkodobého pronájmu. 

 Projekt parku a  cesta podél řeky – 
Ing. Novotný informoval o stavu záměru ob-
novy a  revitalizace parku, zastupitelstvo se 
k dané záležitosti sejde na místě před příštím 
jednáním zastupitelstva v 17:30, dále popsal 
potřebu opětovně upravit cestu podél Vláse-
nického potoka k řece

 Vystoupení občana – pan J. Č. sdělil k plá-
novanému obchvatu obce nutnost zajistit 
řádný přístup na  stavbu a  provést následné 
opravy komunikací, zastupitelstvo obce ujis-
tilo, že tyto požadavky budou ze strany obce 
důrazně vzneseny při projektování stavby, 
starosta současně okomentoval stav přípravy 
obchvatu

 Ředitel ZŠ a MŠ – pan ředitel předložil za-
stupitelstvu obce rozbor hospodaření školy 
za minulý rok, které nebylo dostačující, po-
žadovaný rozbor hospodaření v požadované 
úrovni bude zastupitelstvu doložen, ředitel 
školy informoval o proběhlé kontrole České 
školní inspekce a přípravám předškoláků vč. 
předpokládaném počtu prvňáčků v  příštím 
školním roce

27. jednání, konané 27. 3. 25
 Směna pozemků – po  řádném zveřejně-

ní záměru směny pozemků zastupitelstvo 
obce projednalo smlouvu o  směně nemovi-
tých věcí spočívající ve  směně části pozem-
ků parc. č. 2202/1, 1567/1 a 1293/2 v k. ú. 
Dražice u Tábora (nově vymezené GP č. 877-
150/2021 jako pozemky parc. č. 1293/20 
o výměře 123 m2 a parc. č. st. 647 o výměře 
36 m2 vše v k. ú. Dražice u Tábora) za část 
pozemku parc. č. 1292 v k. ú. Dražice u Tábo-
ra (nově vymezené GP č. 877-150/2021 jako 
pozemek parc. č. 1292/1 o  výměře 135 m2 
v k. ú. Dražice u Tábora). Zastupitelstvo obce 
znění a uzavření smlouvy schválilo, zároveň 
odsouhlasilo doplatek za  směnu pozemků 
ve výši 33 990,- Kč včetně DPH. 

 Pronájem „Hospůdky na hřišti“ – nájem-
ce hospůdky na  hřišti požádal obec Dražice 
o zpětvzetí své výpovědi na prostory bývalé 
klubovny NOM. Nájemní smlouva nebude 
ukončena, ale pronájem bude i  po  1.4.2025 
nadále probíhat. 

 Parcelace směr Balkova Lhota – zastupi-
telstvu obce byly představeny body k dohodě 
o narovnání mezi obcí a panem T. M. týkající 
se bodů budoucí směny pozemků, darování 
pozemků a  ostatních podmínek plánované 
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výstavby RD. Dohoda bude zpracována dle 
předložených bodů a  podepsána starostou 
obce. Následně bude zpracován GP pro daro-
vání a  směnu části pozemků, ke  které bude 
řádně vyhlášen záměr směny. 

 Žádost o připojení inženýrské sítě – obec 
Dražice obdržela žádost o  souhlas s  napo-
jením na  vodovodní řad a  kanalizační řad 
od paní S.K. v souvislosti s výstavbou řado-
vých rodinných domů v lokalitě Řaští. Vzhle-
dem k plánovanému umístění sítí v pozemku 
obce bude v  terénu vytyčen jejich průběh. 
Napojení na sítě nebylo na  jednání schvále-
no.  

 Pronájem garáže – obec Dražice obdržela 
žádost o ukončení nájmu garáže č. 7 u č.p. 4 
(Lesanky). Zastupitelstvo obce 8 hlasy schvá-
lili vyhlášení záměru pronájmu na tento ne-
bytový prostor. 

 Dodatek ke  smlouvě o  dílo – vzhledem 
k  drobnému posunu realizace vodovodu 
„Dražice - rozšíření vodovodní sítě podél 
silnice I/19 – východ“ odsouhlasilo zastupi-
telstvo dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo řešící 
posun dokončení díla na 10.5.2025.

 Výběrové řízení „Oprava zámkové dlaž-
by v Dražicích“ – bylo uspořádáno výběrové 
řízení na  zhotovitele záměru „Oprava zám-
kové dlažby v Dražicích“, obec Dražice obdr-
žela 3 nabídky, z nichž jako nejvýhodnější dle 
hodnotícího kritéria nejnižší nabídkové ceny 
bez DPH byla zastupitelstvem obce schvále-
na nabídka společnosti Služby Města Milev-
ska spol. s r.o., IČ: 49061186, Karlova 1012, 
Milevsko 399  01 v  celkové výši 294  110 Kč 
bez DPH. 

 Výběrové řízení „Stavební úpravy a pří-
stavba KD Dražice – projektová dokumen-
tace pro povedení stavby“ – obec oslovila 3 
projektanty s poptávkou na vypracování PD 
pro provedení stavby na  stavební úpravy 
a přístavbu KD (prodejna potravin). Od všech 
byly obdrženy nabídky. Jako ekonomicky 
nejvýhodnější nabídka byla vybrána nabídka 
pana Dominika Andrease, IČ: 01949209, Ús-
tecká 2260, 390 01 Tábor za cenu 141 100 Kč 
bez DPH. Uchazeč není plátce DPH. 

 Nástavba KD – starosta obce informoval 
o  probíhajících pracích na  nástavbě kultur-
ního domu. Dokončují se sádrokartony, bude 

projednáno vybavení do místností. Předsta-
vil nabídky na  pořízení podlahových krytin 
a dveří do části s bytovými jednotkami. Jako 
nejvýhodnější nabídka na dodávku a montáž 
podlah byla vybrána nabídka společnosti Pa-
vel Míka – FALIKO, IČ: 18325297, Čsl. armá-
dy 2244, 390 03 Tábor za nabídkovou cenu 
100  657,40 Kč bez DPH.  Dále byly předlo-
ženy nabídky na  dodávku a  montáž dveří 
do  předmětného prostoru. Jako nejvýhod-
nější nabídka na dodávku a montáž 9 ks pro-
tipožárních dveří byla vybrána nabídka spo-
lečnosti NATUR Styl, s.r.o., IČ: 260 30 276, 
Dražice 242, Dražice 391 31 za cenu 98 772,- 
Kč bez DPH. 

 Informace – obec nemůže v  letošním roce 
čerpat finanční dotaci na zaměstnance z Úřa-
du práce ČR. Starosta obce informoval o za-
městnání pana J.K. jako v  minulých letech 
i  bez této finanční podpory. Smlouva bude 
uzavřena na  dobu určitou po  dobu největší 
potřeby při péči o zeleň.

 Slovany – partnerská obec potvrdila s díky 
pozvání na návštěvu v termínu 4.-6.7. 2025.

 Žádost o  finanční dar – obec Dražice ob-
držela žádost o  poskytnutí finančního pří-
spěvku ve výši 6 000 Kč od Linky bezpečí, z.s. 
Zastupitelstvo obce poskytnutí příspěvku 
neodsouhlasilo.  

 Školská rada – místostarostka obce infor-
movala o  proběhlém jednání školské rady, 
kde bylo hlavním bodem projednání ukon-
čení prvního pololetí školního roku a závěry 
inspekce ČŠI. Inspekce v  závěru doporučila 
škole vést řádně veškerou školní dokumen-
taci, provádět kontrolu pedagogické činnos-
ti a zajistit širší spektrum školení. Zástupci 
České školní inspekce kvitovali kvalitní vyba-
venost a stav areálu školy. 

 Žádost o  finanční dar – obec Dražice ob-
držela žádost o  poskytnutí finančního daru 
na činnost od RC Radost o.p.s., která nabízí 
psychosociální služby, psychologické pora-
denství a  terapii pro jedince, páry i  rodinu 
a  péči rodinám a  dětem v  psychosociální 
a  výchovné oblasti. Zastupitelstvo 8 hlasy 
schválilo poskytnutí finančního daru ve výši 
5 000,- Kč.

 Žádost NOM – zástupci nezávislé organi-
zace mládeže podali žádost na  stanovení 

individuální (symbolické) ceny za  pronájem 
kulturního domu při opřádání diskotéky dne 
25.4.2025. Zastupitelstvo 8 hlasy schválilo 
individuální nájem ve výši 100 Kč vč. DPH.

 Budova pošty – zastupitelstvo bylo sezná-
meno s návrhem stavebních úprav a nástav-
by budovy pošty. K záměru bude zpracován 
předběžný rozpočet. Následně bude rozhod-
nuto o harmonogramu přípravy projekčních 
prací. 

 Výstavba stožáru – byla podána informa-
ce, že v prostoru za tělocvičnou u ZŠ Dražice 
probíhá výstavba stožáru pro posílení signá-
lu mobilních operátorů

 Přeložka I/19 – zástupci odpůrců severní 
varianty obchvatu byl pozván na místo gene-
rální ředitel RŠD, který dal impuls k prověře-
ní jižní varianty obchvatu, k dané záležitosti 
proběhlo jednání, kde zástupci obce Drhovi-
ce a armády ČR vyslovili i nadále svůj nesou-
hlas s jižní variantou

 Cyklostezka – místostarostka sdělila, že 
probíhá intenzivní komunikace s  klíčovým 
vlastníkem pozemku, na  jehož pozemek se 
musela trasa upravit po  vydání nesouhlasu 
jiného vlastníka, ale z  důvodu jeho častého 
pobytu v  zahraničí není jednoduché s  ním 
uskutečnit jednání, je příslib setkání v  prv-
ním dubnovém týdnu 

 Kontrola MMR – Ministerstvo pro místní 
rozvoj ČR jako poskytovatel dotace na  vý-
stavbu Komunitního domu pro seniory pro-
vedlo fyzickou kontrolu na místě. Závěr kon-
trola průběhu čerpání dotace byl avizován 
zástupci MMR jako bez zjištěných vad. 

 Cesta podél řeky – Ing.  Novotný pozval 
přítomné na  procházku podél Vlásenického 
potoka k řece, dne 5.4. od 10 hod se srazem 
u ČOV

 Senioři – paní Skaláková informovala o pro-
běhlém setkání nejstarších občanů 85+, cel-
kem se sešlo 12 seniorů a vše proběhlo v po-
řádku

 Benefiční běh – Ing. Stuchlík představil zá-
měr uspořádat benefiční běh, zastupitelstvo 
přislíbilo případnou podporu této akce

 Ředitel ZŠ a  MŠ – pan ředitel se vyjádřil 
k inspekční zprávě ČŠI, veškerých doporuče-
ní se bude řídit                                                           

Ve  čtvrtek 20. března odpoledne proběhlo 
v  komunitním domě výjimečné setkání, které 
uspořádala sociální komise. Na  jarní akci bylo 
pozváno 15 nejstarších občanů obce, z  nichž 
dvanáct přijalo pozvání a společně strávili krás-
né odpoledne plné rozhovorů a příjemné atmo-
sféry. Cílem setkání bylo nabídnout seniorům 

možnost popovídat si a seznámit se s obyvateli 
komunitního domu. Akci svou přítomností 
poctili také starosta a místostarostka, kteří se 
také zapojili do přátelského povídání.

Dámy i pánové přišli v dobré náladě a vypa-
dali skvěle. Někteří s pomocí holí či chodítka, 
ale všichni s úsměvem na tváři, který přesvěd-

čivě dokazoval, že věk je pouze číslo. Mluvilo se 
také o tom, jak velkou hodnotu přikládají míst-
ní obyvatelé své obci, a  obyvatelé komunitní-
ho domu rovněž vyjádřili svou spokojenost se 
životem v tomto zařízení. Do budoucna se plá-
nuje podobné akce opakovat.

Andrea Skaláková, sociální komise  

Jarní setkání dříve narozených
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Jako každý rok, pokoušíme se i letos vytěžit 
nějaké finanční prostředky z dotačních progra-
mů, které jsou využitelné pro naši obec.

Z  finančních prostředků Agentury ochrany 
přírody a  krajiny ČR – operačního programu 
životní prostředí jsme koncem loňského roku 
požádali o finanční prostředky na akci „Obnova 
a revitalizace území „Pod Střelnicí“ k.ú. Draži-
ce u Tábora“.  Cílem revitalizace je ekologická 
obnova vodních a  mokřadních biotopů, díky 
níž se obnoví malé vodní nádrže v  této loka-
litě. V současné době zde probíhá čištění této 
plochy od  dřevin a  náletů. Předběžné celkové 
náklady jsou ve výši 3 908 698 Kč, z toho poža-
dovaná výše dotace je 2 724 695 Kč. Tato dota-
ce je ve stadiu schvalování.

Z Úřadu práce ČR letos bohužel nemůžeme 
požádat o  finanční prostředky na  pracovní 
místo - údržba veřejného prostranství na letní 
období. Bohužel žádný z  vyhlášených projek-
tů nemůžeme využít pro naše potřeby, proto 
od  1.5.2025 zatím do  31.8.2025 budeme za-
městnávat pracovníka na výše uvedené pracov-
ní místo a hradit jej z vlastních prostředků.  

Koncem roku 2024 jsme také požádali z fi-
nančních prostředků Programu obnovy ven-
kova Jihočeského kraje o  finanční prostředky 
na akci „Oprava hřbitovní zdi Dražice – 1. eta-
pa“, díky které bychom chtěli opravit jižní stěnu 
oplocení hřbitova obce Dražice. Předpokládané 
výdaje na tuto akci činí 572 872 Kč, maximální 
požadovaná výše dotace je 300  000 Kč. Také 
zde čekáme na schválení.

Ve  spolupráci s  Nezávislou organizací mlá-
deže jsme letos požádali o finanční prostředky 
na projekt „Rej masek v Dražicích“, cílem toho-
to projektu je oživit tradiční masopustní prů-
vod a dětský maškarní ples a současně posílit 
komunitní život v obci. Poskytovatelem dotace 
je MAS Krajina srdce. Požadovaná výše finanč-
ních prostředků je 19 400 Kč. Máme velkou ra-
dost z  toho, že Nezávislá organizace mládeže 
obnovila svoji činnost a  má chuť do  realizace 
nových projektů. I  tento projekt je ve  stadiu 
schvalování.

Z  finančních prostředků Jihočeského kraje 
jsme požádali o dofinancování projektu poříze-
ní požárního přívěsu pro hašení pro naši zása-

hovou jednotku – projekt „Obec Dražice - po-
řízení požárního přívěsu pro hašení“. Na tuto 
akci od  Ministerstva vnitra obdržíme částku 
450 000 Kč. Celkové pořizovací náklady tohoto 
přívěsu jsou ve výši 900 000,- Kč a Jihočeský 
kraj jsme požádali o  spolufinancování ve  výši 
300 000 Kč. Obec by pak investovala již pouze 
150  000 Kč. Projekt se v  současné době také 
projednává.

Poslední naší letošní žádostí je žádost o  fi-
nanční prostředky na  projekt „Úpravy domu 
čp. 55 – nájemní bydlení Dražice“, poskytova-
telem je Státní fond podpory investic. V rámci 
tohoto projektu bychom měli realizovat ve-
stavbu tří bytových jednotek v podkroví domu 
čp. 55. Tento projekt je zčásti financován čer-
páním výhodného úvěru se splatností 20 let, 
poskytnutého SFPI. Způsobilé náklady jsou 
ve výši 12 768 154,54 Kč, maximální výše do-
tace je 3 830 446,36 Kč a maximální výše úvěru 
je 7 660 892,72 Kč. Také zde čekáme na schvá-
lení.

Jarka Slabá  

Dotační programy obce v roce 2025

Separační hnízdo Plasty Papír Sklo Nápojový 
karton Textil Kov

1 čp. 55 – bývalý OÚ

2 škola

3 bytový dům čp. 260

4 bytový dům čp. 4

5 sídliště „sever“

6 sídliště „západ“

7 Raččany

8 u Kuldanů

9 u sběrného dvora

Každý rok vás podrobně informujeme a  
instruujeme jak nakládat s odpadem z vaší 
domácnosti. Na  webových stránkách obce, 
v  záložce Obec – Odpady, naleznete všechny 
důležité informace k  odpadovému hospo-
dářství včetně vyčíslení nákladů a  výnosů 
s  odpadovým hospodářstvím souvisejících. 
Vše již bylo dříve řečeno, a proto níže shrnu 
to pouze nejpodstatnější.

Komunální odpad
Směsný/tuhý domovní odpad je i  pro 

rok opět 2025 beze změn. Výše poplatku je 
od  roku 2021 totožná, tedy 650 Kč/osobu 
s  trvalým pobytem nebo za  „rekreační ob-
jekt“ se splatností 30. června. Nádoby jsou 
vyváženy každý týden. Ještě v dubnu bude 
svozovým dnem pondělí, od května předpo-
kládáme každoroční změnu na úterý. Jakmi-
le se k nám tato informace dostane, budeme 
vás informovat. 

Tříděný odpad
Jedinou změnou u  tříděného odpadu je 

odstranění kontejneru na textil u čp. 55 
– bývalý OÚ. Důvodem odstranění tohoto 
kontejneru bylo nejen meziročně nižší sve-
zené množství, ale také velmi výrazné navý-
šení ceny. Využít však můžete další 2 kon-
tejnery umístěné v  obci – sídliště „západ“, 
u sběrného dvora.

V  obci máme 9 separačních hnízd. Kon-
tejnery jsou vyváženy na  základě naší ob-
jednávky. Vystihnout správný okamžik ob-
jednávky vývozu je velmi obtížné. Některá 
hnízda jsou naplněna po vývozu téměř oka-
mžitě, jiná by mohla být poloprázdná delší 
dobu, snažíme se najít kompromis. Také 
reakce na objednávku je různá, někdy Rum-
pold přijede hned druhý den, jindy čekáme 
i týden. Žádáme vás v tomto směru o shoví-
vavost, a pokud máte doma tříděný odpad, 
kterého se už opravdu chcete zbavit, zaneste 
jej do sběrného dvora.

Bioodpad
Opět beze změny. Od dubna do listopadu 

jsou na víkend (pátek až neděle) v obci roz-
místěny velkoobjemové kontejnery – na ná-
vsi, proti družstvu, na západě a u sběrného 

dvora. Do kontejneru patří tráva, listí a od-
pad ze zahrad kromě větví. Větve nám totiž 
komplikují další využití hmoty z  kontejne-
ru. Potřebujete-li zlikvidovat větve nebo má-
te-li větší množství bioodpadu a potřebujete 
na něj případně zapůjčit kontejner, kontak-
tujte pana Samce na tel. 775 682 629. 

Sběrný dvůr
Provozní doba sběrného dvora je v  pon-

dělí a ve středu 14–17 hod., v sobotu 9–11 
hod. Zde můžete zdarma odložit vytříděný 
komunální odpad z domácností, nebezpečný 
odpad, jedlé oleje a  tuky. Nadále je místem 
zpětného odběru elektrozařízení. Můžete 
zde odložit kompletní (nedemontované) 
malé i velké domácí spotřebiče, TV, PC, kan-
celářskou techniku, elektrozařízení a  nově 
také zářivky.                                                                    

Odpadové hospodářství 
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9. ledna 2025 se dražičtí senioři vydali 
na  výjimečný kulturní zážitek do  městského 
kulturního střediska Spektrum v  Sezimově 
Ústí. Na programu byla brilantní komedie Ste-
fana Vögela "Vedlejší účinky," která s  lehkostí 
a humorem nahlíží na partnerské vztahy a ži-
votní situace. V hlavních rolích excelovali Mi-
chal Dlouhý a Klára Cibulková z Divadla Palace.

O  obrovském zájmu svědčí fakt, že všech 
47 míst v  autobuse bylo ihned zarezervová-
no. Moderní a  pohodlný autobus společnosti 
Comett Plus spol. s r.o. zaručil příjemnou ces-
tu, a senioři tak mohli bezstarostně vychutnat 
celý večer. I  přes drobné zapomenutí textu 
některých herců zůstala komedie plná smíchu 
a  radosti, a  nezapomenutelný zážitek to roz-
hodně nezkazilo.

Po představení senioři pohodlně odcestovali 
zpět domů, plní dojmů a veselých vzpomínek. 

Andrea Skaláková  

Na  začátku letošního roku proběhla 
na webových stránkách naší obce anketa, která 
měla rozhodnout o výběru kapely na podzimní 
setkání seniorů. Chtěli jsme dát obyvatelům 
možnost vybrat si hudbu, která odpovídá jejich 
přáním a  vkusu. V  anketě se hlasovalo mezi 
třemi kapelami: Božejáci, Vysočinka a  kapela 
Mix. S  velkou podporou získala nejvíce hla-
sů kapela Božejáci, která nám přijede zahrát  
7. listopadu 2025.

Božejáci, hasičská kapela s dlouhou historií, 
byla založena již v  roce 1904 v Božejově, ma-
lebné obci mezi Pelhřimovem a Kamenicí nad 
Lipou. Je nám velkou ctí, že tuto kapelu přiví-
táme v  našem kulturním domě, kde vystoupí 
nejen pro naše seniory, ale i  pro seniory ze 
spřátelených obcí. Těšíme se na nezapomenu-
telný večer plný hudby, radosti a pohody.

Andrea Skaláková  

Dražická fotbalová mládež po  celé zimní 
přípravné období trénovala 2x týdně převáž-
ně ve sportovní hale v Dražicích. V každé tré-
ninkové jednotce okolo 20 dětí pod vedením 
trenérů (Horka, Veselý, Novotný, Zídek) inten-
zivně zdokonalovalo své fotbalové dovedností 
a  rozvíjelo pohybové schopnosti. Velké podě-
kování patří trenérům mládeže za jejich oběta-
vou tělovýchovnou činnost. Pokud máte doma 
mladého sportovce, tak neváhejte a  přiveďte 
ho každé úterý a pátek mezi nás na fotbalové 
hřiště tělovýchovné jednoty Dražice.

Dražické „A“ mužstvo dospělých získalo vel-
kou posilu do svého realizačního mužstva v po-
době Petra Holoty, který povede naše chlapce 
jako hlavní trenér v  jarních bojích o  zachová-
ní krajského přeboru. V  samotné tréninkové 
činnosti využívalo hřiště s  umělým povrchem 
v Táboře, sportovní halu v Dražicích a odlehčo-
vací hřiště v  areálu tělovýchovné jednoty. Bě-
hem zimního přípravného období sehrálo ně-
kolik přípravných utkání. V úvodních zápasech 
své soutěže dražičtí fotbalisté nejprve porazili 
2:1 Rudolfov a poté stejným výsledkem na do-
mácí půdě zdolali velmi silnou Třeboň. Pevně 
věříme, že se bude našim fotbalistům dařit 
i v dalším průběhu jarní části sezony a připraví 
nám mnoho příjemných fotbalových zážitků. 
Touto cestou mi dovolte ještě pogratulovat 
a popřát mnoho zdraví a štěstí našemu dlouho-
letému členu naší tělovýchovné jednoty panu 
Františku Ursacherovi, který nedávno oslavil 
krásných 70 let. 

Dražické „B“ mužstvo velmi poctivě po celé 
zimní přípravné období trénovalo ve sportovní 
hale v Dražicích.  

Všechny diváky srdečně zveme na  domácí 
utkání našich mužstev v jarní části sezóny a dě-
kujeme za Vaši případnou podporu.

Miloš Veselý  

Kulturní výlet 
dražických seniorů

Setkání seniorů 2025

Dražický fotbal

Krajský přebor muži „A“ Okresní přebor muži „B“

SO  12.4.  Dražice – Třebětice 16:30 hod.  NE  13.4.  Dražice – Bechyně  16:30 hod.

SO  26.4.  Dražice – Semice 17 hod. NE  04.5.  Dražice – Pojbuky 17 hod.

ČT  08.5.  Dražice – Milevsko 17 hod. NE  18.5.  Dražice – Malšice 17 hod.

SO  10.5.  Dražice – Týn nad Vlt. 17 hod. NE  01.6.  Dražice – Radětice 17 hod.

SO  24.5.  Dražice – Roudné 17 hod. NE  15.6.  Dražice – Vlastiboř 17 hod.

SO  07.6.  Dražice – Strakonice 17 hod.

Starší přípravka       Mladší přípravka

ČT  10.4.  Dražice – Černovice 16:30 hod.       ÚT  24.4.  Dražice – Táborsko 17 hod.

PÁ  25.4.  Dražice – Soběslav 17 hod.       ÚT  15.5.  Dražice – Sez. Ústí 17 hod.

PÁ  09.5.  Dražice – Sez. Ústí 17 hod.      

PÁ  06.6.  Dražice – Chotoviny 17 hod.
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J a k  t o  ž i j e  v  d r a ž i c k é  
š k o l e  v  z i m ě

Projektový "Den pro záchranu 
života"

Návštěva planetária
v Českých Budějovicích

Okresní kolo
recitační soutěže
- postupujeme do 
krajského kola
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Obecní karneval

Přespáváme
Karneval v družině

Okresní kolo ve florbale

Poslední sníh
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Návštěva Drážďan

Vánoční dílnaAdventní jarmark

Koledy v kosteleNoc s Andersenem

Koledování po vsi
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Vysvědčení

Příroda ve školní družině

Bruslení Vybíjená - 3. místo

Čteme ve školce
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J a k  t o  ž i j e  v  d r a ž i c k é  
š k o l c e  v  z i m ě

Škola nanečisto
Karneval

Na návštěvě v kuchyni

Ve škole

Svatý Valentýn
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Zimní procházky

Tři králové

Pečeme bábovku Na výletě

Poslední sníh

Hravé lyžování
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Konec sezóny 2024-2025 je už za  námi 
a s tím přichází na řadu hodnocení a výsledky 
celé soutěže.

Byly to opět souboje za zelenými stoly, které 
patří neodmyslitelně k  tomuto sportu. Muž-
stva ,,A'' i  ,,B'' čítají celkem 13 stolní tenistů, 
kteří se pravidelně scházejí na  tréninku, kde 
je vidět velké herní nasazení a jeho projev má 
svou stabilitu, né-li zlepšení. Velká spokoje-
nost a chvála po této sezóně patří mužstvu B, 
které pod vedením Martina Kubů hrálo o před-
ní místa tabulky. Byl tu i velký zájem nebránit 
se případnému postupu. Teprve druhý ročník 
působení v  této soutěži přineslo svoje ovoce 
a  postup z  prvního místa se stal skutečností. 
Velkou zásluhu mají především hráči V. Tesař 
a Vl. Douda, kteří podávali mimořádné výkony. 
Jak je tedy vidět zlepšení a  výsledky na  sebe 
nenechali dlouho čekat. Stolní tenis v  Draži-
cích dostal tímto jasný impulz a zejména s pří-
chodem nových hráčů je o  tento sport stále 
vetší zájem. Áčko pod vedením Michala Koláře 
si udržovalo svůj standart a umístění ve středu 
12-ti členné tabulky je toho důkazem. Nejlepší-
mi hráči jsou R. Šrůma a M. Kolář.

Vanoční turnaj
Konec roku patří jako vždy tradičnímu vá-

nočnímu turnaji. Ve třech kategoriích se utkalo 
dohromady 30 stolních tenistů. Letošní turnaj 
okořenila i  jedna žena Nathálie Rychtecká. 
Mezi registrovanými hráči ovládl soutěž ob-

hájce loňského prvenství Radek Šrůma. Druhé 
místo obsadil Václav Tesař a  třetí byl Michal 
Kolář. Neregistrované účastníky ovládl Matyáš 
Stuchlík. Kategorii do 15-ti let vévodil Štěpán 
Pistulka, následovali Ondřej Běhoun a  Lukáš 

Melich. Velké díky patří obci Dražice a TJ, kteří 
nám vycházejí vstříc a podporují pořádání vá-
nočního turnaje i celého stolního tenisu.

Sportu zdar a stolnímu tenisu zvlášť
Jiří Šerý 

Den před silvestrem jsme uspořádali v naší tělocvičně čtvrtý ročník losovaného turnaje trojic 
v nohejbalu "Poslední smeč". Sešlo se dvaadvacet hráčů z blízkého okolí. Na začátku se určilo sedm 
smečařů, kteří  k sobě  nalosovali dva zadáky a název týmů z říše zvířat. Došlo třeba na pikantní 
souboj Žížaly - Velbloudi  nebo Ježci  - Sloni. I když se bojovalo o každý bod, nešlo ani tak o vý-
sledek jako o zábavu. O občerstvení se skvěle postaral Láďa  s Karolínou z Hospůdky na hřišti.   

Stolní tenis

Poslední smeč
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Vrcholem sezóny dražických mládežnických 
modelářů bylo i  v  loňském roce Mistrovství 
České republiky mládeže, které se konalo 2. lis-
topadu na letišti v Moravské Třebové. Přestože 
si nominaci na MČR vybojovalo v kategorii há-
zedel celkem sedm zástupců dražického klubu, 
soutěže se zúčastnilo pouze pět dražických zá-
vodníků, z nichž všichni soutěžili ve věkové ka-
tegorii mladších žáků. Nejúspěšnějším dražic-
kým závodníkem se stal Jan Douda, kterému 
se podařilo o  jednu příčku vylepšit umístění 
z loňského MČR a získat svůj premiérový titul 
mládežnického Mistra republiky. Počin svého 
kolegy napodobil na třetí příčce Tomáš Grunt, 
který po loňském čtvrtém místě rovněž vylep-
šil své umístění o  jednu příčku a  doprovodil 
Jana Doudu na stupních vítězů. Těsně za stup-
ni vítězů na  nepopulární 4. pozici skončil se 
ztrátou jediné sekundy na  třetí místo Jakub 
Novák a stejně jako další dražičtí závodníci, Ši-
mon Vyroubal a David Vyroubal na medailové 
umístění nedosáhl.   

Letošní sezónu dražičtí modeláři zahájili tra-
dičním seriálem závodů nazvaným Sezimácká 
liga. Celkové pořadí bylo stanoveno dle součtu 
tří nejlepších výkonů z  pěti kol soutěže. Zá-
vodníci, kteří neabsolvovali alespoň tři závody, 
byli zahrnuti do celkového hodnocení, nicmé-

ně v závodech, kterých se nezúčastnili, jim byl 
zapsán minimální počet sekund. Z dražického 
klubu se závodů zúčastnilo celkem 12 závod-
níků napříč věkovými kategoriemi. Největší 
zastoupení měl dražický klub v kategorii mlad-
ších žáků, kterou suverénně ovládl Jan Dou-
da před týmovými kolegy Jakubem Novákem 
a Petrem Balvínem. Kromě celkového vítězství 
Jan Douda nenašel přemožitele ani v žádném 
z  pěti dílčích závodů. Nadvládu dražických 
závodníků v  kategorii mladších žáků podtrhli 
další dražičtí závodníci, Šimon Vyroubal, Ja-

kub Koutenský, Michal Balvín a David Vyrou-
bal, kteří se v konkurenci 18 závodníků seřadili 
na čtvrtém až sedmém místě. V kategorii star-
ších žáků jednoznačně zvítězil Tomáš Grunt, 
který kromě celkového vítězství získal prven-
ství i ve všech čtyřech dílčích závodech, kterých 
se zúčastnil. Poslední příspěvek do  dražické 
sbírky medailových umístění zajistil svým vý-
konem Jaroslav Malenický, který v  kategorii 
vystřelovadel našel mezi seniory v  extrémně 
vyrovnané soutěži jediného přemožitele.

Vít Krátký  

Úvodem trocha historie, která se do paměti 
vryje a  nikoho nezabije. Jan Nepomuk Fran-
tišek, hrabě z Harrachu měl obrovské zásluhy 
v  oblasti turistiky. Na  Jilemnicko zavedl lyže 
a v letech 1876-1879 propojil Harrachov s Lab-
ským dolem a Špindlerovým Mlýnem.

Nápad se nám zdál dobrý a realizace snadná, 
tak hurá za poznáním. Běžkaři z Dražic se vy-
dali prozkoumat tyto horské cesty. Začátkem 
února začaly naše výpravy. Čertova Hora, Rý-
žoviště, Studenov, Ručičky, Dvoračky, Labská 
a  Vosecká Bouda, se staly na  pár dnů našimi 
společníky. Příjemným zpestřením byla také 
návštěva polského lyžařského areálu Jakus-
zyce, který se nachází kousek za  hranicemi. 

Nádherné prostředí, upravené tratě, levné 
parkování a dokonalé občerstvení na nás zane-
chalo velký dojem. Konec týdne se blížil a s tím 
i spojená Jizerská 50. V našich silách tato akce 
nebyla, proto bylo dobré naše působení ukon-
čit a přenechat místo jiným.

Všichni bychom také chtěli, aby dosti sněhu 
hory měly. Hlavně tento areál, to by si pan hra-
bě přál.

Jiří Šerý  

V pátek 4. dubna proběhla v místním Ko-
munitním domě velikonoční dílna určená 
pro naše seniory. Na organizaci se opět po-
dílela Nezávislá organizace mládeže spolu se 
Sociálním výborem obce Dražice. V  úvodu 
setkání se senioři občerstvili a  dostali také 
prostor pro společnou řeč. Poté byli sezná-
meni s programem odpolední dílny. Za po-
moci členů NOM si na  třech stanovištích 
mohli namalovat perníkový zápich do  kvě-
tináče, vytvořit závěsného ptáčka a ovečku. 

Senioři odcházeli spokojení domů a každý 
si odnesl výrobky s jarní/velikonoční tema-
tikou. Jsme rádi, že se zájem o tento způsob 
setkávání mezi seniory zvyšuje, a  srdečně 
zveme i další tváře mezi nás. 

Za NOM Dražice - Lucie Šašková  

Činnost Modelářského klubu Dražice

Velikonoční dílna Harrachova cesta
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Lokace: Dražice, rybník Na suchých
Děj: 6. ročník Dražického máčení

Datum: 1.2.2025
Čas: 11,00 hod.

Povětrnostní podmínky: Jasno, bezvětří, 
teplota vzduchu -3 °C, teplota vody 2 °C

Aktéři: Jan Samec, Ivan Šimák, Lukáš Stuch-
lík, Matyáš Stuchlík, Jiří Hybner, Luboš Bočá-
nek, Michal Kulhavý, Eliška Pospíšilová, Rena-
ta Samcová, Lucie Vačlenová, Šárka Kindlová, 
Eliška Cupáková, Jarka Bočánková, Ivana Sva-
tošová.

Ano, vypadá to jako scéna z natáčení akční-
ho filmu, protože akční to jako vždy skutečně 
bylo. Tentokrát se sešlo 14 odvážných otužil-

ců společně s  početným davem přihlížejících. 
Sluneční paprsky byly povzbudivé, ale vyřeza-
ný otvor v  ledu se bohužel nacházel ve  stínu. 
Po  úvodním společném fotografování jsme se 
vydali směr rybník a vodu si pěkně užili. Vzhle-
dem k dlouhodobé přípravě všech přítomných 
otužilců nikdo nezkolaboval ani se vyloženě 
netřásl zimou. Po osušení a převlečení následo-
valo tradiční občerstvení se sladkostmi z dílny 
Renči Samcové a taktéž něco tekutého pro za-
hřátí. Honzo, ta medovice byla fakt vynikající. 
Poděkování patří všem otužilcům, divákům, 
místním rybářům za poskytnutí zázemí a ob-
sluhujícímu personálu.  

Vodě zdar a příští rok nazdar.
Ivan Šimák  

V sobotu 29. března v brzkých ranních ho-
dinách se 16 odvážlivců, společně se svým 
věrným čtyřnohým parťákem Lokim, vydalo 
na  nezapomenutelný výstup na  vrchol Sněž-
ky. Tento odvážný tým se rozhodl čelit výzvám 
horského terénu a  překonat nejen vlastní 
hranice, ale i  nástrahy přírody, aby se dostal 
na nejvyšší horu České republiky.

Ve stínu stále spící Pece pod Sněžkou, vyrazi-
li na cestu, odhodláni dosáhnout vrcholu a po-
kořit Sněžku. I když byla cesta náročná a poča-
sí mohlo být nevyzpytatelné, tým s podporou 
čtyřnohého společníka, který neúnavně kráčel 
vedle svého majitele, měl jasný cíl.

Tato akce není jen o fyzické výzvě, ale i o od-
vaze a  odhodlání. Sněžka, i  když krásná, do-
káže být nekompromisní, a  tak bylo potřeba 
se na  výstup pečlivě připravit. Tento výstup 
zůstane účastníkům v paměti nejen jako spor-
tovní úspěch, ale i jako příběh o přátelství mezi 
lidmi a jejich zvířecím parťákem.

Za NOM Dražice – Aneta Chvalová 
a Jitka Jechová  

První dubnová sobota nám přála. 
Od  rána slunečné a  teplé počasí nás 
doprovázelo na naší cestě k Jelení ská-
le. Hluboké údolí Vlásenického potoka 
jsme prošli od čistírny odpadních vod až 
k jeho ústí, kde se vypíná vysoký skalní 
masiv. Chvílemi byl terén náročnější. 
Překonali jsme několik spadlých stro-
mů a pár strmých svahů. Cesta se nám 
nikde nezavřela a  všichni jsme došli 
do cíle na Matoušovský mlýn. Odměna 
v podobě vychlazeného piva a opečené-
ho špekáčku byla zasloužená. Budeme 
pracovat na  lepší průchodnosti této 
krásné části obce, která je spolu s údo-
lím Lužnice přírodní památkou. Spatřit 
zde můžete například kapradinu pérov-
ník pštrosí, dřípatku horskou či jaterník 
podléšku. Z ptáků lze po trase zpozoro-
vat ledňáčka, konipase či brhlíka a stra-
kapouda. Byly bychom rádi, kdyby se 
tato akce stala tradicí.                                    

Výstup na vrchol Sněžky

Dražické máčení 1.ročník Dražického 
putování k Jelení skále
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V  sobotu 22. února se uskutečnil tradiční 
masopustní průvod obcí. Průvodu se zúčastni-
lo 32 dospělých a 5 dětských masek. Obyvatelé 
obce, ale také projíždějící obcí, mohli zahléd-
nout piráta, muchomůrku, instalatéra, klauna, 
hmyzí rodinku či lidi z pravěku. 

V 10 hodin dopoledne starosta obce Mgr. Lu-
bomír Smažík zapůjčil maškarám klíč, čímž 
symbolicky předal vládu nad obcí do jejich ru-
kou pro tento den. 

NOM Dražice, která byla hlavním organizá-
torem této akce, by ráda poděkovala místním 
obyvatelům a  dalším spolkům, kteří tuto akci 
podpořili, případně se na  její realizaci podíleli 
(Obec Dražice, myslivecké sdružení RAŠTĚ 
a SDH Dražice). 

NOM Dražice udělil diplom za  nejmladší 
masku masopustu Klaudince Pavlíkové.

Za NOM Dražice – Lucie Šašková, 
Jitka Jechová  

12. košt pálenek v  Dražicích  se uskuteč-
nil  již tradičně první sobotu v  březnu, letos 
v sobotu 1. března 2025 od 15.00 na sále KD 
Dražice. Koštu se zúčastnilo 60 koštérů, kteří 
koštovali celkem 56 vzorků pálenek v  5 kate-
goriích. V  nové královské disciplíně „Terroir 
Dražice“ jsme ochutnali 8 skvělých pálenek po-
cházejících výhradně z Dražic. Košt se tradičně 
konal pod patronací a s podporou obce Dražice 
a firmy Sakutus. 

Koštovali jsme pálenky, které byly vypáleny 
v rekordních 15 pálenicích. Poprvé jsme chut-
nali pálenky z Valtic, Opavy, Komárna u Kro-
měříže a Probluze u Hradce Králové. V jednot-
livých kategoriích bylo přihlášeno: 10 vzorků 
slivovice, 15 pálenek z  jablek, 11 ostatních 
pálenek, 12 vzorků do dámského koštu a 8 pá-
lenek „Terroir Dražice“.

Každá kategorie se hodnotila zvlášť, kdy ka-
ždý účastník se na místě rozhodl kolik a které 
kategorie pálenek okoštuje. Celkem bylo ode-
vzdáno k vyhodnocení 129 koštovacích lístků, 
takže většina účastníků koštovala dvě kate-
gorie. Nejvíce vzorků pálenek bylo vyrobeno 
v  palírně v  Dobešově. Nejúspěšnější pálenicí 
je letos Pohoří. Nejúspěšnějším účastníkem 
letošního koštu se stal Standa Benda, kterému 
se podařilo zvítězit ve  dvou kategoriích, což 
se stalo teprve podruhé v  historii Dražických 
koštů.

Vyhodnocení:
1. Dámský košt
1. Michal Rypáček, ořechovka, pálená v Ne-
dašově Lhotě

2. Lubomíra Bednářová, mandlovice vypále-
ná v Dobešově
3. František Šteker, víčkovice vypálená v Do-
bešově

2. Pálenky z jablek
1. Stanislav Benda, jabčák pálený v Pohoří
2. Zdeněk Novotný,  jabčák pálený v Pohoří
3. Lukáč Rejthar, jabčák pálený v Samosolech

3. Ostatní pálenky
1. Stanislav Benda, višňovice vypálená v Pohoří
2. Zdeněk Mrázek, třešňovice vypálená v Po-
hoří
3. Vladimír Bareš, hruškovice z Dobešova

4. Slivovice 
1. Miroslav Dvořák, slivovice pálená v Pacově 
2. Miroslav Mácha, slivovice z  Komárna 
u Kroměříže
3. Drahomír Prokop, slivovice z Vřesovic

5. Terroir Dražice – královská disci-
plína 
1. Miroslav Šašek, Dražická slivovice (Pod 
Meziříčím) pálená v Dobešově 
2. Zdeněk Mrázek, Dražický jabčák (Mezi 
průhony) pálený v Dobešově
3. Jan Samec, Dražický medovec (Plániště) 
pálený v Dobešově

Všichni výše uvedení byli na závěr starostou 
obce oceněni diplomem a  drobným dárkem 
s  emblémem Dražic s  přáním, aby se k  nám 
zase brzo podívali.

Při dokoštné a  bohatém rautu, který spon-
zorovala obec Dražice, jsme za  poslechu har-
moniky zpívali a dlouho diskutovali kvalitu le-
tošních pálenek, která byla opět velmi vysoká.  
Poděkování za skvělou atmosféru patří harmo-
nikáři Petru Kodadovi z Bechyně.

Těšíme se na  příští 13. ročník, který bude 
opět první sobotu v březnu 2026.

František Kotšmíd  

Masopustní průvod v Dražicích

12. košt pálenek



20

duben 2025

www.obecdrazice.cz

Vydává se 3krát ročně. Dražický občasník vydává obec Dražice; 
Dražice č. p. 166, 391 31 Dražice, IČ: 00252239, DIČ: CZ00252239, 

Registrační číslo: MK ČR E 13153 Redakční rada: šéfredaktor: Eliška Pospíšilová, 
členové rady: Lubomír Smažík, Ivan Šimák, Blanka Čítková

Žádáme přispěvatele, aby své příspěvky zasílali na e-mail: obcasnik@obecdrazice.cz.

Pondělí 13:00 – 17:00

Úterý 08:30 – 11:00

Středa 13:00 – 17:00

Čtvrtek 08:30 – 11:00

Pátek 08:30 – 11:00

Pošta Dražice

Kontakt na poštu 
Partner Dražice: 737 884 123

JUBILANTI (leden - duben)
Jaroslav Pokorný Dražice čp. 134
Olga Průchová Dražice čp. 174
Marie Rubešová Dražice čp. 288
Marie Stuchlíková Dražice čp. 153
Jaroslava Levová Dražice čp. 122
Ladislav Hašpl Dražice čp. 116
Pavlína Plachá Dražice čp. 96
František Samec Dražice čp. 138
Anna Čopjanová Dražice čp. 171

Všem jubilantům přejeme do dalších 
let pevné zdraví, mnoho spokojenosti 

a osobní pohody.

NARODILI SE
Amálie Šváchová Dražice čp. 41
Jan Dopita Dražice čp. 190

Amálce a Honzíkovi přejeme 
do života jen to nejlepší.

ZEMŘEL 
Stanislav Robusch Dražice čp. 159

Čest jeho památce!

Sbor pro 
občanské záležitosti

PLÁNOVANÉ KULTURNÍ A SPOLEČENSKÉ AKCE V DRAŽICÍCH

25. 4. 2025 od 21:00   KD  Disco Night Village
30. 4. 2025 od 18:30   náves  Pálení Čarodějnic + stavění májky
07. 5. 2025 od 13:00   MŠ   Zápis dětí k předškolnímu vzděl. do MŠ
23. 5. 2025 od 18:00   kostel  Noc kostelů v kostele sv. Jana Křtitele
30. 5. 2025 od 17:00   SA  Dětský den
14. 6. 2025 od 08:30   Skalákovi Jarní tenisový turnaj 4her
14. 6. 2025 od 10:30   KD  13. ročník srazu motocyklů 
     československé výroby 
  v   11:30   Výjezd na vyjížďku
19. 6. 2025 od 17:00   KD  Závěrečná školní akademie
22. 6. 2025    obec  Pouť 2025
04.–6. 7. 2025    Dražice  Návštěva družení obce Slovany

Odjezdy autobusů Dražice -Tábor – Platí od 2. 3. 2025 do 13. 12. 2025
  ,P  6,8,S ,P  5,S     7,S  7,S

4:48 5:29 6:17 6:23 6:52 6:59 7:03 7:52 8:26 8:50 9:35 11:05 11:09 11:33 12:01

 6,8  ,P  6, S    8   6,8  

12:30 13:31 13:41 13:59 14:37 15:12 15:54 16:19 16:32 17:10 17:42 18:10 18:42 19:38 21:19

Odjezdy autobusů Tábor- Dražice – Platí od 2. 3. 2025 do 13. 12. 2025
    X,6,8     6,S 6,8,S   , P 

5:08 5:12 5:30 5:45 6:00 6:04 6:45 8:45 10:10 10:20 11:10 12:10 12:45 12:55 13:45

7, S    8  7,P  X,6,8 7,S , 

14:00 15:00 15:10 15:22 15:40 16:25 16:30 17:10 18:20 19:20 20:10 22:30

Vysvětlení značek a poznámek
 Jede v pracovní den 5 Jede v pátek
P Nejede o školních prázdninách 6 Jede v sobotu
S Spoj má určitá specifika - sledujte jízdní řád 7 Jede v neděli

Nestaví na „západě“ 8 Jede v neděli a státem uznané svátky
Aktuálně platné jízdní řády jednotlivých dopravců naleznete v autobusových zastávkách nebo na www.idos.cz.

Naskenováním QR kódu zjistíte aktuální polohu autobu-
su, na který čekáte.


